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Romnânia viitorului se bazează pe stabilitate economică, competitivitate,
predictibilitate și implicare activă a femeilor în management. Acestea sunt
concluziile exprimate ieri în cadrul conferinţei „Tendinţe Economice 2024”,
organizată de Patronatul European al Femeilor de Afaceri PEFA și Asociația
pentru Dezvoltarea Antreprenoriatului Autohton ADAA, la Banca Națională
a României. Importanța și aportul antreprenoriatului feminin în
performanța economică sunt elemente importante care contribuie la
dezvoltarea pe termen lung.
 Într-un mediu global caracterizat de schimbări rapide și provocări
persistente, economia mondială în 2024 este una marcată de renaștere și
inovație. După perioade dificile de ajustare la pandemia de COVID-19,
vedem acum o redresare puternică, cu o creștere economică solidă în multe
regiuni.
 Un factor important care va influența economia mondială în 2024 este
continuarea adaptării la noul normal. Companiile și guvernele se confruntă
cu provocări noi și unice în gestionarea riscurilor de sănătate,
sustenabilitate și securitate cibernetică. Astfel, investițiile în tehnologie,
sănătate și sustenabilitate devin din ce în ce mai centrale pentru succesul
economic.

Despre conferința România viitorului
o nouă abordare în afaceri 
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Aportul antreprenoriatului feminin la performanța economică este
important pentru dezvoltarea pe termen lung. Patronatul European al
Femeilor de Afaceri PEFA susține că România viitorului se bazează pe
stabilitate economică, competitivitate, predictibilitate și implicare activă a
femeilor în management.
Diversitatea în conducerea organizațiilor duce la inovație accelerată, iar
femeile contribuie cu empatie, cunoștințe, abilități tehnice și o viziune pe
termen lung.
“Unul dintre cele mai remarcabile aspecte ale performanței feminine în
economie este abilitatea lor de a aduce o perspectivă diferită și inovatoare
asupra problemelor și oportunităților. Studiile au arătat că diversitatea în
conducerea unei organizații conduce la decizii mai bune și la inovație
accelerată. Femeile aduc nu doar cunoștințe și abilități tehnice, ci și o
empatie naturală, o viziune pe termen lung și o abordare echilibrată în
luarea deciziilor, acestea reprezentând un avantaj competitiv real în mediul
de afaceri”, a declarat Andreea Negru, președinte PEFA, la conferința
“Tendinţe Economice 2024”.

ANDREEA NEGRU 
Președinte ADAA și PEFA 

DESCHIDEREA OFICIALĂ
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Prim Vicepreședinta PEFA,
Lorena Stoian, a asigurat
mediul de afaceri ca
Patronatul European al
Femeilor de Afaceri joacă un
rol esențial în promovarea
intereselor și nevoilor
comunității de business,
facilitând dialogul și
colaborarea cu autoritățile
pentru a susține dezvoltarea
economică. De asemenea,
PEFA are capacitatea de a
promova o cultură a
parteneriatului între sectorul
privat și autorități, subliniind
beneficiile unei colaborări
strânse.

LORENA STOIAN
Prim Vicepreședinte PEFA 

DESCHIDEREA OFICIALĂ
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Florin Spătaru, consilier de stat la Cancelaria premierului, spune că
România viitorului va fi sustenabilă, industrială şi antreprenorială şi
precizează că îşi doreşte ca mediul de afaceri şi antreprenoriatul feminin să
devină o piatră de temelie pentru România.
Acesta a participat joi la conferinţa „Tendinţe Economice 2024”, organizată
de Patronatul European al Femeilor de Afaceri PEFA şi Asociaţia pentru
Dezvoltarea Antreprenoriatului Autohton ADAA, la Banca Naţională a
României.
”Ne dorim ca mediul de afaceri şi antreprenoriatul feminin să devină o
piatră de temelie pentru România şi mai mult decât atât, să arătăm că
România înţelege că această incluziune de gen duce la o creştere
economică. România viitorului va fi sustenabilă, industrială şi
antreprenorială. România are potenţial de creştere, fiind de departe un
lider în ceea ce priveşte creşterea economică. Am făcut-o în perioada 2011
– 2020 şi suntem în continuare într-o perioadă de creştere economică.
2024 este un an de scădere dar sub media europeană, iar ultimul raport
OECD spune că în 2025 – 2026 vom avea o creştere de peste 3%. Reuşim
asta cu ajutorul antreprenoriatului românesc. PIB-ul României poate creşte
de patru ori până în 2040”, a spus Florin Spătaru, consilier de stat la
Cancelaria prim-ministrului.

FLORIN SPĂTARU
Consilier de Stat Prim Ministru

DESCHIDEREA OFICIALĂ
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ALEXANDRU PETRESCU
Vicepreședinte ASF 

DESCHIDEREA OFICIALĂ

Piaţa de asigurări a crescut cu peste 10% în 2023, iar volumul de prime
brute subscrise a depăşit 18 miliarde de lei, a afirmat, joi, preşedintele
Autorităţii de Supraveghere Financiară, Alexandru Petrescu, la conferinţa
“Tendinţe Economice 2024”, organizată de Patronatul European al Femeilor
de Afaceri.
“Pieţele pe care noi le reglementăm la ASF sunt stabile şi stabilitatea este
cuvântul la care ţin cel mai mult în mandatul meu. Avem prime brute
subscrise pe asigurări de peste 18 miliarde de lei, o creştere în two digits
(de două cifre – n. r.) de peste 10%. Avem active cumulate pe pensii de
aproape 132 de miliarde lei. Şi acolo avem o creştere de peste 30%. Piaţa de
capital a atins o capitalizare bursieră de aproape 300 de miliarde de lei la
sfârşitul anului trecut. Am reuşit să marcăm tranziţia de la piaţă de
frontieră, la piaţă emergentă, cel puţin din perspectiva FTSE (FTSE Russell –
n. r.). Perspectivele sunt bune din punctul meu de vedere”, a spus Petrescu,
potrivit Agerpres.
Potrivit acestuia, privind retrospectiv, “suntem în sintagma binecunoscută
a siajului unor multiple crize care s-au reflectat în zona de business, în
pieţele de capital, dar cu toate acestea, când privim la rece putem spune că
au existat sisteme ce s-au dovedit reziliente”.
“Instituţiile financiare au rezistat, instituţiile naţionale româneşti au rezistat
şi rezistă. Oamenii politici găsesc înţelepciunea să lege coaliţii care să
permită un cadru stabil decizional”, a adăugat el.
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PANEL 1 - MACROECONOMIE



STERICĂ FUDULEA
Secretar General CNIPMMR

PANEL 1 - MACROECONOMIE

Regimul fiscal este cel mai
important aspect cu care
mediul de afaceri se
confruntă.
„IMM-urile au nevoie de un
mix de fiscalitate favorabil
dezvoltării antreprenoriale
la nivel macroeconomic,
motiv pentru care este
necesară combaterea
evaziunii fiscale prin luarea
unor măsuri care duc la
conformarea voluntară a
IMM- urilor și a controlului
societăților care raportează
pierderi ani la rând, cu
scopul imediat de a combate
evaziunea fiscală”, a
declarat Sterică Fudulea,
secretar general CNIPMMR.
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RADU HANGA
Președinte BVB

PANEL 1 - MACROECONOMIE

Radu Hanga, preşedintele Bursei de
Valori Bucureşti (BVB), a afirmat că
rolul pieţei noastre de capital locale
este de a finanţa antreprenoriatul
local.”Când o companie are nevoie
de bani poate apela la un credit, dar
prima întrebare pe care o primeşte la
bancă atunci când vrea să facă un
împrumut este legată de capitalul pe
care-l deţine. Dacă vrem să
continuăm să dezvoltăm industria
bancară, avem nevoie să construim
accesul la capital pentru companiile
locale”.
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CIPRIAN DASCĂLU
Economist șef BCR

PANEL 1 - MACROECONOMIE

În opinia lui Ciprian Dascălu, economistul-şef al BCR, consumul
gospodăriilor populaţiei va fi principalul factor al creşterii economice a
ţării noastre în acest an. Ciprian Dascălu a spus: „Creşterea economiei
României de anul trecut a fost de 2,1% şi comparată cu potenţialul de
3,5% – 4% pare destul de mică. Dacă o comparăm cu economiile din
regiune, vedem că în Ungaria a fost o scădere de 0,9%, în Cehia de
0,4%, Polonia abia a avut o creştere de 0,2%, ceea ce pare o
performanţă. Iar structura creşterii de anul trecut pare foarte
echilibrată, poate chiar cel mai echilibrat mix pe care l-am avut în
ultimul deceniu”.
În cadrul conferinței s-a discutat despre regimul fiscal cu care mediul
de afaceri se confruntă.
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DAN MANOLESCU
Președinte Camera Consultanților Fiscali

PANEL 1 - MACROECONOMIE

„Dacă ne uităm cum a evoluat cota de
impozit pe profit şi pe dividende, când
am început eu să mă ocup de fiscalitate
era 38% impozit pe profit cu 10%
impozit pe dividende. Şi să trăia şi erau
48%. Şi a venit după aia o reducere la
25% impozit pe profit şi ne-am bucurat
cu toţii, că era mult mai bine, de la 48%
la 35%. Şi a venit după aceea în 2005
cota unică: 16% cu 16%, 32%. Era mai
bine decât 35% înainte…După aceea a
venit extinderea de regim de micro la
toată lumea….E clar că după astfel de
reduceri constante semnificative vine o
perioadă în care ne uităm că toate
încasările ca pondere în PIB sunt tot pe
la 26 – 25%. Ne mirăm că de ce sunt
atât de puţine. Ba că e evaziune, ba că
diverse motive. E şi un motiv extrem de
obiectiv apropo de cât colectează
statul din sistemul actual de taxare.
Faptul că ne spune Comisia că trebuie
să facem ordine ştim şi noi, dar nu ne
place să acceptăm ideea asta. Că în
realitate a avea 90 şi ceva la sută dintre
firme în regim de microîntreprindere,
cât aveam până acum un an de zile, era
clar că era o aberaţie, că nu are sens, că
sistemul acesta de microîntreprindere
are logică pentru business-uri mici,
simple, la început de drum. Când ai 90
şi ceva la sută din economie într-un
astfel de sistem ceva nu e în regulă”, a
declarat Dan Manolescu.
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Dan Armeanu, vicepreşedinte al Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF),
este de părere că aderarea la moneda euro ar fi un pilon importnat de
stabilitate macroeconomică pentru ţara noastră, alături de aderarea la NATO
şi la Uniunea Europeană.
Domnia sa a spus: „Din punctul de vedere al stabilităţii macroeconomice,
România se află într-o poziţie foarte bună care se bazează, în principal pe doi
piloni. Aceştia au fost construiţi în ultimii douăzeci de ani şi reprezintă
aderarea la NATO şi aderarea la Uniunea Europeană. Importanţa acestor
piloni s-a văzut în ultima perioadă, în contextul crizelor multiple – criza din
Ucraina, inflaţie sau criza Covid”.
Conform vicepreşedintelui ASF, importanţa celor doi piloni se vede şi în timp,
din punct de vedere macroeconomic. „Acum 20 de ani, în România PIB-ul pe
cap de locuitor era undeva la peste 30% din media europeană, iar acum am
ajuns la aproape 80%. Se vede foarte clar influenţa acestora în dezvoltarea şi
asigurarea unei stabilităţi la nivelul României”.
Dar ţara noastră mai are nevoie de al treilea pilon de stabilitate
macroeconomică, crede Dan Armeanu. „Este foarte important, va asigura o
dezvoltare calitativă pe un drum sustenabil şi pe termen lung şi este vorba
despre aderarea la moneda euro. Acesta ar fi al treilea pilon de stabilitate
macroeconomică pe care România şi-l poate construi. Bineînţeles că şi cele
două obiective de ţară pe care le avem în acest moment – aderarea la spaţiul
Schnegen şi aderarea la OECD sunt alţi doi piloni care vor genera stabiltate
macroeconomică”.

DAN ARMEANU 
Vicepreședinte ASF

PANEL 1 - MACROECONOMIE
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PANEL 2 - ENERGIE



DAN DRĂGAN
Secretar de stat Ministerul Energiei

PANEL 2 - ENERGIE

În tot acest peisaj macroeconomic, energia este un pilon de dezvoltare și
stabilitate. “Strategia energetică are trei piloni de bază: energia
regenerabilă, cu o ţintă de 10 GW adiţională până în 2030, energia nucleară,
cu continuarea celor două Unităţi de la Cernavodă la nivelul anului 2031 şi
noi capacităţi de producţie în tehnologii noi nucleare, respectiv reactoarele
modulare mici, dar şi gazul natural, ca un combustibil de tranziţie spre
atingerea ţintei de neutralitate climatică la nivelul anului 2050”, a declarat
Dan Drăgan, secretar de stat în cadrul Ministerul Energiei.
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În data de 21 martie 2024, vicepreședintele ANRE, domnul Gabriel
Andronache a participat la conferința națională “Tendințe Economice
2024”, având ca temă analiza detaliată a evoluțiilor principalelor sectoare
din economia românească.
Accentul a fost pus pe energia regenerabilă, domnul vicepreședinte
subliniind importanţa investițiilor pentru trecerea de la producţia de
energie electrică pe bază de cărbune la cea din surse regenerabile precum și
pe crearea unor noi locuri de muncă și angrenarea forţei de muncă, dotate
cu competenţele adecvate, ca demers strategic pentru stimularea
investițiilor în energie, cu finanțare din fondurile europene. 
De asemenea, a subliniat faptul că, în procesul de elaborare a cadrului
legislativ secundar, ANRE a identificat o serie de aspecte care împiedică sau
amână emiterea acestuia, și care ar putea duce la necesitatea inițierii
procesului de modificare sau completare.
De asemenea, domnul Andronache a subliniat rolul important al energiei
regenerabile și adoptarea unui cadru legislativ pentru demararea exploatării
resurselor eoliene offshore ale României, cu rol cheie în asigurarea
independenței și rezilienței energetice a României, în condițiile în care țara
noastră îşi doreşte să devină un furnizor regional/european de energie
electrică, inclusiv prin valorificarea potențialului energiei eoliene offshore.

GABRIEL ANDRONACHE
Vicepreședinte ANRE

PANEL 2 - ENERGIE
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Corneliu BODEA : “România nu luptă împotriva utilizării combustibililor
fosili, ci împotriva efectelor schimbărilor climatice”, a menționat Corneliu
Bodea, CEO Adrem și Presedinte CRE.
“Privind aspectele pozitive, avem ținte clare, deși traversăm o perioadă
complexă, dinamică, cu multă impredictibilitate. Avem bani și avem și un
leadership potrivit”, a mai spus Corneliu. 
Cu toate acestea, nu putem ignora dificultățile. Lipsa timpului,
imprevizibilitatea geopolitică și conflictul armat de la graniță reprezintă
niște provocări majore. Este nevoie de coerență și de o atenție deosebită
pentru investițiile în rețele.

CORNELIU BODEA
CEO Adrem și Președinte CRE

PANEL 2 - ENERGIE
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PANEL 3 - BUSINESS



“Pentru ca dialogul să fie
eficient, trebuie să avem
canale de comunicare
deschise și transparente.
Trebuie să ne asigurăm că
toate părțile sunt implicate în
procesul decizional și că se iau
în considerare diversele
perspective și nevoi”, a
precizat Loredana Apreutese,
General Manager International
Alexander.

LOREDANA APREUTESE
General Manager International Alexander

PANEL 3 - BUSINESS
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În cadrul evenimentului
România viitorului o nouă
abordare în afaceri, care a avut
loc la BNR, discuțiile au avut ca
temă centrală evoluția
economiei din ultimii ani și
implicarea mediului de afaceri
în promovarea inovației. În
discursul său, doamna
prof.univ.dr. Silvia Iacob a
subliniat importanța
investițiilor în tehnologiile verzi
și strategiile de
responsabilitate socială
corporativă.

SILVIA IACOB
Prodecan Facultatea de Economie

Teoretica și Aplicată , ASE Bucuresti

PANEL 3 - BUSINESS
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HARTA MEDIA ȘI NUMĂR DE APARIȚII

130 de apariții din care 123 publicații naționale și 7 locale 
 155.000 cititori 
 valoare echivalent publicitate  30.000 euro
tonul materialelor - pozitiv și neutru



RAPORT DE MONITORIZARE
MediaTrust

PROFIL PUBLICAȚII, DIMENSIUNE, AUDIENȚĂ
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Apariții : știripesurse.ro, Capital, marketwatch.ro, Forbes.ro,
infofinanciar.ro, Transilvania Business, Ziarul Bursa, Financial Intelligence,
News.ro, Agerpres, Money.ro, Club Antreprenor, Business-adviser.ro, Ziarul
Pozitiv, Profit.ro, Economistul, InvestTenergy, EM360, Infoactual.ro, Focus
Energetic, News One, Economedia, Replicaonline.ro, Bizlawyer.ro,
Incomemagazine.ro, Astăzi.ro, Cuget liber, Puterea, The Diplomat, Obiectiv
Tulcea, rețelele de socializare LinkedIn și FB ale ADAA și PEFA.



PARTENERI
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